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  Polícia v Stropkove riešila prípad trestného činu zatajenie veci, z ktorého bolo 
vznesené obvinenie 48 ročnému mužovi. Popoludní piatkového dňa 26. júla 
našiel na lavičke pri fontáne, na Zámockej ulici v Stropkove mobilný telefón, 
ktorý si vzal pre vlastnú potrebu. 
  32 ročný majiteľ telefón na lavičke zabudol, vznikla mu škoda cca 300 eur. 
„Nálezca“ skončil v cele policajného zaistenia.  
   Nájdené veci je potrebné odovzdať na najbližšom policajnom oddelení, ich 
ponechanie si pre vlastnú potrebu je v rozpore so zákonom a teda nesie so 
sebou aj trestnoprávne dôsledky. 

(krpz)

  Poverený príslušník Okresného dopravného inšpektorátu vo Svidníku obvinil 
33 ročného muža z trestného činu ohrozenie pod vplyvom návykovej látky, 
ktorého sa mal dopustiť v sobotu 27. júla večer, v obci Šemetkovce. Viedol 
štvorkolku, pričom  pri prejazde priekopou spadol zo štvorkolky a hlavou 
narazil do betónového priepustu.  
  Policajná hliadka po príchode na miesto podrobila vodiča dychovej skúške, 
ktorá potvrdila u neho prítomnosť alkoholu a to s hodnotou viac ako 1,8 
promile. Vodič bol zadržaný a bol umiestnený do cely policajného zaistenia.  

(krpz)

Nájdené veci nepatria nálezcovi!

Hlavou narazil do betónového priepustu 

  Celoslovenská dopravná akcia zameraná na alkohol neobišla 
ani náš región. Policajti ju realizovali v pondelok 29. júla od 5. 
hodiny ráno do pol ôsmej. Jej cieľom bolo zisťovanie požíva-
nia alkoholických nápojov a iných návykových látok u vodičov 
motorových a nemotorových vozidiel.

  Veľkoplošné opravy cesty medzi Giraltovcami a Rakovčíkom 
sa začali. Celkovo majú opraviť necelých päť kilometrov mimo-
riadne vyťaženého cestného ťahu v smere na Poľsko. Informo-
vala nás o tom prednostka Okresného úradu vo Svidníku Jana 
Tchuriková.

Fúkal každý, kto vchádzal do Svidníka - koľko porušení predpisov policajti zistili?

  V Prešovskom kraji policajti zaevidovali 28 porušení pravidiel cestnej pre-
mávky, z toho 27 u vodičov motorových vozidiel a 1 u cyklistu. 
    Blokovo bolo v celom kraji vyriešených 9 priestupkov. Alkoholu za volantom 
sa nevyhlo celkovo 19 vodičov, z toho 18 vodičov motorových vozidiel a 1 
cyklista. Ako nás informoval riaditeľ Okresného riaditeľstva Policajného zboru 
vo Svidníku Radovan Križanovský, v okrese Svidník jeden vodič nafúkal nad 
jedno promile, čím sa dopustil trestného činu a bol preto umiestnený v cele 
policajného zaistenia a obvinený z ohrozovania pod vplyvom návykovej látky. 
Tohto vodiča policajti podľa informácií od Radovana Križanovského kontrolovali 
vo Svidníku. Ďalší dvaja vodiči, jeden tiež vo Svidníku a druhý v Giraltovciach, 
nafúkali pod jedno promile a budú riešení v správnom konaní.
  V rozmedzí 2,5 hodiny bolo v celom Prešovskom kraji vykonaných celkovo 7
514 dychových skúšok a tým sa nevyhli vodiči motorových vozidiel, motocyklov, 
cyklistov a neminuli ani motokolobežkárov. V okrese Svidník policajti vykonali 
645 dychových skúšok.
  Celkovo bolo v kraji zadržaných 16 vodičských preukazov, z toho 15 za al-
kohol a jeden za návykovú látku, jedno osvedčenie o evidencii, dve tabuľky s 
evidenčným číslom a jedna osoba bola zaistená. Vo všetkých troch prípadoch 

v okrese Svidník, kde policajti zistili požitie alkoholických nápojov, vodičom 
zadržali vodičské preukazy.
 Celkovo bolo podľa slov riaditeľa Okresného riaditeľstva Policajného zboru 
vo Svidníku Radovana Križanovského v okrese Svidník nasadených sedem 
policajtov Okresného dopravného inšpektorátu a dvaja policajti Odboru poriad-
kovej polície. Zastavovali všetky vozidlá bez rozdielu na vjazde do Svidníka 
od Ladomirovej, Nižného Orlíka, Mestiska a od Stropkova, v Giraltovciach 
policajti zastavovali autá na hlavnom ťahu. 

(ps)

Pustili sa do opravy cesty pri Giraltovciach a od Šarišského Štiavnika po Rakovčík

  Ako povedala, Slovenská správa ciest v Bratislave už podpísala zmluvu 
o dielo so Združením Východ EUROVIA - DOPRASTAV s vedúcim členom 

združenia EUROVIA SK, a.s. 
  Zmluvu uzavreli na základe ve-
rejného obstarávania postupom 
verejnej súťaže s opätovným 
otvorením súťaže, predmetom 
ktorej je uskutočnenie a vykonanie 
stavebných prác, teda zhotovenie 
diela nazvaného „I/21 Giraltovce - 
Francovce - Rakovčík.“ 
  Podľa slov svidníckej okresnej 
prednostky Jany Tchurikovej už 

fi rma prevzala stavenisko, umiestnila 
dočasné dopravné značenie upozor-
ňujúce na obmedzenie v cestnej pre-
mávke a na realizované práce, ktoré 

majú byť ukončené do 30 kalendárnych dní od prevzatia staveniska, najneskôr 
v septembri tohto roku. Slovenská správa ciest za veľkoplošné opravy troch 
úsekov cesty - od Giraltoviec po Francovce, od Francoviec po rázcestie Fijaš 
a od horizontu Šarišský Štiavnik po Rakovčík zaplatí 812 459,23 eur. Záručná 
doba je 60 mesiacov a začína plynúť odo dňa odovzdania a prevzatia diela. 
Prvý úsek je dlhý 2,240 km, druhý 635 m a tretí 1,780 km, spolu 4,655 km, 
teda necelých päť kilometrov.
  Ako pre naše noviny povedala prednostka Okresného úradu vo Svidníku Jana 
Tchuriková, vodiči musia realizované práce strpieť. Spočívajú v komplexnom 
vyfrézovaní vozovky, v oprave podložia a v položení nového asfaltu. 
  Práce sú realizované počas plnej premávky, keďže odkloniť čo i len nákladnú 
dopravu napríklad na Stropkov nie je možné. Medzi Breznicou a Miňovcami 
totiž opravujú dva mosty a nákladná doprava je z tohto úseku vylúčená.

 (ps)
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  Tri projekty Interreg, tri úspechy, takmer 300 000 eur získaných 
prostriedkov pre Svidník. V programe Interreg Poľsko-Slovensko 
2021-2027 sa mesto Svidník pustilo do skvalitňovania služieb 
občanom a návštevníkom mesta a dôležitým aspektom je zdravie 
občanov. V projektoch Interreg je spolufi nancovanie samosprávy 
z celkových oprávnených výdavkov daného projektu  8 %.

Státisíce z nových projektov pre Svidník

  „Úspechom mesta je, keď občan cíti starostlivosť vo všetkých ob-
lastiach života v meste. K spokojnému životu patria aj športoviská, 
infraštruktúra i informačný systém. Som nesmierne rada, že pri aktu-
álne rekonštruovanom prvom mestskom Zariadení sociálnych služieb, 
príprave na novú domovú výstavbu a na opravu krytej plavárne sa nám 
podarilo získať prostriedky na výborné projekty aj s poľskými partnermi,” 
povedala primátorka mesta Svidník Marcela Ivančová. 

PROJEKT S MESTOM SANOK 
  V projekte mesta Svidník „Interaktívne e-pohraničie“ s mestom Sanok bolo 
získaných z Európskeho fondu regionálneho rozvoja 36 726,24 eur. Hlav-
ným cieľom projektu je prostredníctvom spolupráce prihraničných regiónov 
reagovať na nové trendy v cestovnom ruchu a vytvoriť dostupnú spoločnú 
interaktívnu ponuku a spoločný produkt cestovného ruchu. 
  Realizácia projektu má potenciál predĺžiť turistickú sezónu v partnerských 
mestách, zvýšiť ich atraktívnosť a motivovať návštevníkov k cezhraničnému 
udržateľnému CR. Z projektu zakúpime moderné kiosky s prevedením anti-
-vandal, ktoré budú umiestnené pri Turistickom informačnom centre a pri 
Mestskom úrade vo Svidníku. Budú poskytovať informácie 24 hodín denne, 
7 dní v týždni a budú sprostredkovať informácie pre turistov i domácich.
  Vedúca odboru kultúry, marketingu a cestovného ruchu Kristína Tchirová:   
„Interaktívny Infokiosk, ktorého nákup bude jedným z hlavných úloh v 
projekte Interreg, bude slúžiť na uľahčenie rozhodovanie návštevníkov 
oboch turistických destinácií, ako si vyskladať výlet a zároveň im po-
núknu možnosť spoznať aj iné pamiatky a mesta v pohraničí. 
  Návštevníci mesta tak budú mať neobmedzený prístup k stále aktuál-
nym informáciám. Navyše vďaka realizácii projektu partneri podporia 
aj ekoinovácie pre tvorbu udržateľného CR a to znížením spotreby 
tlačených materiálov, v ktorých sú informácie častokrát už neaktuálne 
alebo končia v koši“. 

PROJEKT S POWIATOM PRZEMYSL
  V projekte "Spoločne za zdravé pohraničie“ s powiatom Przemysl  je cel-
kový získaný príspevok pre mesto Svidník 125 244 eur. Cieľom projektu je 
zvýšiť bezpečnosť obyvateľov pohraničia a priniesť informácie adresátovi čo 
najefektívnejšie. Svidník sa zaväzuje k rozmiestneniu nových defi brilátorov 
v meste Svidník a budú nakúpené a rozdané SOS náramky pre ohrozenú 
skupinu seniorov. 
  V projekte je aj školenie k používaniu defi brilátorov i školenie pre používanie 
SOS náramkov. Zakúpený bude informačný panel, LED obrazovka a note-
book na audiovizuálnu prezentáciu projektu a jeho výsledkov. Okrem nákupu 
technického vybavenia a softvéru bude predmetom projektu aj príprava 
strategického dokumentu.

PROJEKT S MESTOM KROŚCIENKO WYŻNE
  V projekte „Prispôsobenie sa zmene klímy v cezhraničnom regióne Poľska 
a Slovenska zlepšením účinnosti záchranných služieb mesta Svidník a obce 
Krościenko Wyżne je získaný príspevok pre mesto Svidník 130 798,94 eur.   

  Projekt zahŕňa spoluprácu záchranných služieb v poľsko-slovenskom po-
hraničí pri znižovaní negatívnych účinkov prírodných katastrof a živelných 
pohrôm. Úloha zahŕňa dovybavenie dobrovoľných hasičských jednotiek v 
rámci procesu štandardizácie vybavenia záchranných služieb v pohraničnej 
oblasti. Ďalšou úlohou je zorganizovať medzinárodný workshop záchranných 
služieb za účasti poľských a slovenských jednotiek. 

  Dobrovoľný hasičský zbor mesta Svidník bude vybavený dopravným vozidlom 
s prívesom, univerzálnym terénnym vozidlom (UTV) s nadstavbou, cisternou 
a hasičským systémom, ako aj ďalšou špecializovanou technikou a záchra-
nárskym vybavením (okrem iného benzínové čerpadlá, hadice s armatúrami 
a prúdnicami, prilby, hasičské odevy a obuv, batohy, svietidlá, nosidlá, stany, 
benzínové agregáty). 

Kristína Tchirová, PR manager mesta Svidník
(foto: mesto Svidník)

  Krátko po siedmej hodine ráno 31. júla 71 ročný muž z obce Nižná Pisaná 
oznámil  na políciu nález munície. Oznamovateľ našiel muníciu v lesnom 
poraste neďaleko cesty. Krajský pyrotechnik po príchode na miesto nálezu 
určil, že ide o 4 ručné granáty a 9 delostreleckých mín. Časť z munície bola 
zneškodnená na mieste, časť bola pyrotechnikom zaistená a prevezená k 
zneškodneniu. Munícia pochádzala z obdobia II. svetovej vojny. 
  Ani nie dve hodiny po náleze munície o obci Nižná Pisaná, bol na linku 158 
ohlásený nález munície v obci Nižný Komárnik. 50 ročný muž v miestnom 
potoku oproti rodinnému domu našiel jemu neznámu muníciu. Policajná hliadka 
miesto nálezu riadne zabezpečila a to až do príchodu pyrotechnika Krajského 
riaditeľstva Policajného zboru v Prešove. Pyrotechnik delostreleckú mínu 
pochádzajúcu z obdobia II. svetovej vojny na mieste prevzal k následnému 
zneškodneniu.Nezabúdajme, že munícia je vo väčšine prípadov stále funkčná!

(krpz)

Našli granáty aj míny  

  Zatekajúca strecha narobila poriadne problémy na Okresnom úrade vo 
Svidníku. Do budovy zatekalo už skôr, no škody sa ukázali až neskôr. Tie 
najväčšie vznikli v kancelárii prednostky a v priľahlých priestoroch sekretariátu, 
kuchynky či malej zasadačky.
  Ako nás informovala prednostka Okresného úradu vo Svidníku Jana Tchu-
riková, začiatkom leta bola nútení odstrániť všetky štyridsaťročné drevené 
obklady, ktoré boli zatečené, menili elektroinštaláciu a urobiť museli nové 
stierky. „Strechu sa nám podarilo zastabilizovať ešte v zime, aktuálne nám 
nezateká, čo je to najhlavnejšie. Opravy však musíme urobiť,“ konštato-
vala prednostka s tým, že po oprave sa zväčší sekretariát a pribudnú aj nové 
nábytky, a nielen v kancelárii prednostky, ale aj v priľahlej malej zasadačke.
Dodajme, že Jana Tchuriková aktuálne pre prebiehajúce práce úraduje v 
inej kancelárii v budove Okresného úradu vo Svidníku.                            (ps)

Opravy na svidníckom Okresnom úrade
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  Vyhliadková veža na Dukle je od pondelka 5. augusta až do 
odvolania pre verejnosť uzatvorená. Vojenský historický ústav o 
tom informoval na svojej webovej stránke, facebookovom profi le 
i prostredníctvom ďalších informačných kanálov.

Vyhliadkovú vežu na Dukle kvôli ďalšej rekonštrukcii pre verejnosť uzatvorili 

  Dôvodom na uzatvorenie jednej z najväčších turistických atrakcií v našom 
regióne je podľa riaditeľa Vojenského historického ústavu v Bratislave Mi-

loslava Čaploviča realizácia 
plánovaných rozsiahlejších 
rekonštrukčných prác.
  „Uvedené rekonštrukčné 
práce súvisiace s celkovou 
obnovou tohto objektu sú 
zamerané na rekonštrukciu 
a modernizáciu technického 
zázemia prízemnej expozič-
nej časti, ako aj vyhotovenie 
novej vonkajšej fasády,“ 
informoval Miloslav Čaplovič 
s tým, že táto plánovaná časť 
rekonštrukcie nadväzuje na 
predchádzajúce úspešne zre-
alizované etapy komplexnej 
rekonštrukcie a modernizácie 
vyhliadkovej veže na Dukle, 
ktoré boli realizované v rokoch 
2021 až 2023.
  „Hlavným cieľom postupnej 
realizácie rozsiahlych sta-
vebných prác je kompletná 
rekonštrukcia a modernizá-
cia tejto dominantnej stavby, 
smerujúca predovšetkým 
k zvýšeniu komfortu pre jej 
návštevníkov, a tým aj k jej 
celkovému zatraktívneniu v 

očiach širokej verej-
nosti,“ doplnil riaditeľ 
Vojenského historické-
ho ústavu v Bratislave 
Miloslav Čaplovič a 
dodal, že návštevníci 
regiónu pod Duklou 
môžu navštíviť naprí-
klad expozíciu svid-
níckeho Vojenského 
historického múzea, 
ale obdivovať môžu aj 
inak rozmiestnenú techniku v Parku bojovej techniky pri múzeu, či inú techniku 
alebo pamätné mieste na Dukle či v Údolí smrti. 

(ps)

   Incident na jarmoku v Stropkove. Ochranka ministra vnútra 
Matúša Šutaja Eštoka spacifi kovala muža so zbraňou v ruke. 
Bolo to tak rýchle, že okrem jedného z predávajúcich si nikto 
nič nevšimol. Muža odviedli policajti.

Jarmočný incident v Stropkove - atrapou zbrane mal mieriť na ministra vnútra

   Zbraň, na pohľad nerozpoznateľnú, 
mal v rukách asi 20-ročný muž. V 
jarmočnom dave na Hlavnej ulici v 
Stropkove údajne mieril na ministra 
vnútra. 
   „Pred devätnástou hodinou v piatok 
2. augusta počas konania jarmoku v 
meste Stropkov príslušník Policaj-
ného zboru vykonávajúci ochranu 
ministra vnútra použil donucovacie 
prostriedky voči osobe, ktorú vy-

hodnotil ako potencionálnu hrozbu, 
nakoľko mala v ruke zbraň,“ informo-
vala hovorkyňa Krajského riaditeľstva 
Policajného zboru v Prešove Jana 
Ligdayová. Ako vysvitlo, zbraň bola 
atrapa. „Dnes sú tie modely tak vy-
pracované, že nikto nemôže na prvý 
pohľad zbadať, čo je originálna zbraň 
a čo je atrapa, takže je potrebné veľký 
pozor dávať, no a pri ústavných činite-
ľoch raz tak,“ podotkol bezpečnostný 

analytik Juraj 
Zábojník. 
   Predavač v 
stánku, kde sa 
incident stal, 
všetko videl. 
I nc i den t  sa 
stal, keď mi-
nister vnútra s 
ochrankou a 
so sprievodom 
prichádzal do 
centra mesta, 
kde sa konal 

jarmok. Spolu s ním aj ďalší dvaja 
ministri, Denisa Saková a Tomáš 
Drucker, ale aj vicepremiér Peter 
Kmec. „U mňa si to nekúpil, už mal 
skôr. Nie, kdeže, nemieril na ministra, 
mal ju iba v ruke a prechá-
dzal tadiaľ. Minister bol tu 
niekde,“ opisoval nám a 
ukazoval predavač. 
   Pripomeňme, že Strop-
kov žil trojdňovým jarmo-
kom. Informácie o inciden-
te domácich zaskočili. No 
zásah polície schvaľovali. 
„Dobre, dobre, dobre uro-
bili. Oni sú vládni činitelia 
a žiadni „pobehlíci“ tu nebudú nikoho 
osočovať,“ tvrdila jedna zo Stropkov-
čaniek a ďalšia dodala: „To vidíte, 
sú to také atrapy, veľmi autentické. 
Nemalo by sa také stávať, ako keď 
napríklad ten chlapec s detskou zbra-
ňou mieril na dom prezidenta. Potom 
sa ľudia dostávajú do všelijakých 
problémov.“
   Odborník upozorňuje nielen na prís-
nejšie posudzovanie takýchto činov. 
„Bezpečnostné zložky majú teraz na 
to dôvod byť obozretní a majú dôvod 
aj konať, ale, samozrejme, musí to byť 

všetko v medziach zákona, ale ne-
provokoval by som zbytočne takého 
špeciálne zložky, ktoré chránia ústav-
ných činiteľov,“ zdôraznil bývalý šéf 
Úradu na ochranu ústavných činiteľov 

Juraj Zábojník. Celý prípad hneď na 
mieste prevzali miestni policajti. „Po-
lícia na prípade intenzívne pracuje. 
Preveruje všetky okolnosti incidentu. 
V prípade je začaté trestné stíhanie 
vo veci podozrenia z trestného činu 
nebezpečné vyhrážanie,“ informovala 
hovorkyňa polície v Prešovskom kraji 
Jana Ligdayová. 
   Žiadne bližšie informácie k inci-
dentu polícia nezverejnila. Podľa 
našich informácií muža po prvotnom 
zadržaní a vypočutí policajti neskôr 
prepustili.                                      (ps) 
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  Polícia vyšetruje nehodu autobusu, ku ktorej došlo v utorok 
23. júla v katastri obce Mestisko v okrese Svidník. Zranili sa pri 
nej piati ľudia. Išlo o linkový diaľkový autobus, jazdiaci na trase 
Svidník - Košice.

Pri nehode autobusu medzi Hrabovčíkom a Mestiskom 
sa zranili štyri ženy a šofér, ktorému prišlo nevoľno 
Krajský poslanec poukázal na nevhodnú trasu pre autobusové linky 

  Ako informoval hovorca Krajského riaditeľstva Policajného zboru v Prešove 
Štefan Pecuch, medzi obcami Hrabovčík a Mestisko zišiel autobus mimo cestu.
„Stav vodiča autobusu a štyroch cestujúcich si vyžiadal ošetrenie. Dy-
chová skúška u vodiča bola vykonaná s negatívnym výsledkom. Okol-
nosti a príčiny vzniku dopravnej nehody sú predmetom objasňovania,“ 
povedal krajský policajný hovorca Štefan Pecuch.
  Operačné stredisko záchrannej zdravotnej služby (OS ZZS) SR podľa zá-
stupcu jeho hovorcu Richarda Bolješika vyslalo k nehode jednu RLP a dve 
ambulancie RZP.
  „Na mieste sme ošetrili spolu päť osôb a všetky sme transportovali do 
nemocnice vo Svidníku. Išlo o 58-ročného muža po kolapse a poranením 
dolnej končatiny a štyri ženy vo veku 71, 75 a 76 rokov s pomliaždenina-
mi horných, dolných končatín a 62-ročnú ženu, ktorá utrpela poranenia 
krčnej chrbtice,“ priblížil Richard Bolješik.
  „Vo svidníckej nemocnici boli prijatí piati pacienti. Štyria z nich boli 
ošetrení s ľahšími zraneniami, jeden z pacientov mal stredne ťažké zra-
nenia,“ doplnila PR špecialistka siete Penta Hospitals SK Bianka Krejčíová.
Pri dopravnej nehode autobusu zasahovalo osem príslušníkov Okresného 
riaditeľstva Hasičského a záchranného zboru vo Svidníku z Hasičskej stanice 
Svidník a Stropkov s troma kusmi hasičskej techniky.
  „V čase nehody sa v autobuse viezlo 15 osôb, z toho päť osôb utrpelo 
zranenia. Zasahujúci hasiči asistovali posádkam záchrannej zdravotnej 
služby (ZZS) pri ošetrení a transporte zranených osôb do sanitných 
vozidiel a havarovaný autobus zabezpečili proti pohybu, vzniku požiaru 
a úniku prevádzkových kvapalín,“ povedala hovorkyňa Krajského riaditeľ-
stva Hasičského a záchranného zboru v Prešove Miroslava Knišová.
  Ako sme už uviedli, nehoda sa stala v katastri obce Mestisko v úseku 
Svidník - Rakovčík. Prešovský samosprávny kraj, ktorý fi nancuje prí-
mestskú autobusovú dopravu, tvrdí, že nehoda nemá súvis s cestou. 
Krajský poslanec za okres Svidník Ján Vook totiž vyhlásil, že trasa, na 
ktorej autobus havaroval, je nevhodná, aby po nej jazdili autobusové 
spoje Svidník - Košice.
  „Je to cesta tretej triedy, ktorej tvar a smerovanie nie je vhodné 
pre bezpečnú, plynulú a hlavne rýchlejšiu premávku nadrozmer-

ných vozidiel, teda aj pre diaľkové autobusové spoje. V úseku medzi 
Mestiskom a Svidníkom je množstvo zákrut, z toho niekoľko veľmi 
ostrých. Je mi naozaj ľúto, že došlo k dopravnej nehode diaľkového 
autobusu práve na tomto úseku, pri ktorej sa zranilo niekoľko cestujú-
cich,“ vyhlásil Ján Vook.   
  Zároveň vyzval kompetentných, ako aj konateľa IDS Východ Milana Škorupu, 
s ktorým Ján Vook už podľa jeho vlastných slov túto požiadavku riešil, aby sa 
vzniknutou situáciou zaoberali, prehodnotili značnú časť autobusových spojov 
na tejto linke a presmerovali ich na cestu prvej triedy cez obec Stročín, ktorá 
je cestou medzinárodného typu, tak ako to bolo v minulosti.
  Pred pár mesiacmi totiž došlo k presmerovaniu viacerých autobusových 
spojov na linke Svidník - Prešov či Svidník - Košice a opačne z trasy cez 
Stročín práve na trasu cez Mestisko. Krajský poslanec za okres Svidník Ján 
Vook na to, na základe viacerých podnetov cestujúcich viackrát poukazoval, 
že nejde o správne riešenie. Hovorkyňa Prešovského samosprávneho kraja 
Dáša Jeleňová vyhlásila, že nehoda autobusu z 23. júla nemá žiaden súvis 
s cestou, na ktorej k nej došlo.
  „Ako už bolo medializované, k nehode došlo z dôvodu, že vodičovi 
prišlo nevoľno a skolaboval. Je šťastím v nešťastí, že k vjazdu vozidla 
do protismeru došlo na málo frekventovanom úseku, aj vďaka čomu 
nedošlo k zrážke s protiidúcim vozidlom,“ skonštatovala Dáša Jeleňová.   
Krajský poslanec Ján Vook upozornil práve na to, že bolo šťastím v nešťastí, 
kde autobus zišiel z cesty. „Ak by sa to stalo o pár metrov inde, následky 
nehody by istotne boli omnoho tragickejšie a práve preto si myslím, že 
trasa cez Stročín je pre autobusy na linkách Svidník - Prešov, či Svidník 
- Košice a späť lepšia a bezpečnejšia,“ podotkol Ján Vook.
  Spoločnosť Integrovaný dopravný systém (IDS) Východ, s.r.o. ako organizátor 
integrovanej dopravy na východnom Slovensku sa podľa jej konateľa Milana 
Škorupu plne stotožňuje so stanoviskom PSK k danej téme.
„Zároveň platí, že predmetný úsek krajskej cesty Hrabovčík - Mestisko je 

v dobrom technickom 
stave, s plne vyho-
vujúcimi šírkovými 
parametrami. 
  Pravidelný jazdný 
čas spojov v úseku 
medzi Svidníkom a 
Mestiskom je štan-
dardný z hľadiska 
dĺžky a parametrov 
cestného úseku, vy-
chádza z bežnej praxe 
uplatňovanej na Slo-
vensku a neevidujeme 

k nemu žiadne výhrady zo strany 
vodičov ani cestujúcich. 
  K nehode došlo na najmenej frek-
ventovanom úseku v rámci celej 
trasy linky (menej než 250 vozidiel 
v jednom smere za 24 hodín), v 
porovnaní s úsekmi cesty prvej 
triedy medzi Svidníkom a Lipníkmi, 
na ktorý sa linka napája v obci 
Rakovčík, kde sa frekvencie podľa 
celoštátneho sčítania dopravy po-
hybujú na osem až 20-krát vyššej 
úrovni (2 000 až 5 000 vozidiel v 
jednom smere za 24 hodín), a kde by 
prirodzene hrozilo neporovnateľne 
vyššie riziko potenciálne fatálneho 
stretu s protiidúcim vozidlom pri 
vjazde autobusu do protismeru,“ 
skonštatoval Milan Škorupa. 

(ps, pn)

Krajský poslanec Ján Vook upo-
zornil práve na to, že bolo šťastím 
v nešťastí, kde autobus zišiel z 
cesty. Podľa jeho slov, ak by sa to 
stalo o pár metrov inde, následky 
nehody by istotne boli omnoho 
tragickejšie... 
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  Poľsko je nám, v kraji pod Duklou, prirodzene blízke a nielen 
vzdialenosťou. Podobne blízka je nám však aj Ukrajina, no je 
prirodzené, že už len vzhľadom na udalosti, ktoré sa v tejto kra-
jine od 24. februára 2022 odohrávajú, sa nám Ukrajina predsa 
len vzdialila. Presvedčili sme sa o tom pred pár dňami aj sami. 

Navštívili sme ukrajinský Užhorod - ako to tam vyzerá, 
ako cítiť vojnu, aký je tam život, čo ponúka mesto a okolie?

  No tak ako sme sa presvedčili o istom „vzdialení sa,“ rovnako sme nado-
budli pocit, že Ukrajina nám stále ostáva veľmi blízka a nielen vzdialenosťou. 
Podotýkame, že nasledujúce riadky nie sú o hodnotení či kritike, nie sú o 
posudzovaní toho, čo je a čo nie je správne. Sú o tom, ako sme Užhorod 

a okolie videli a cítili my. Uznávame, že 
každý ho môže vidieť a cítiť inak, avšak 
viete, ako sa hovorí, neuvidíš - neuveríš.
  Do Užhorodu, ktorý leží priamo na hranici 
so Slovenskom, to máme zo Svidníka 
dve hodiny cesty autom a ani nie 120 
kilometrov. Pre porovnanie - do poľské-
ho Rzeszowa sú to rovnako dve hodiny 
cesty autom a o desať kilometrov menej. 
Samozrejme, rozdiel je v prejazde hranice. 
  Kým s Poľskom sme rovnako členmi 
Európskej únie i tzv. Schengenského 
priestoru a prejazd našej spoločnej hra-
nice je voľný a bez obmedzení, v prípade 
hranice s Ukrajinou to neplatí a pripraviť 
sa treba na zdržanie cestou tam a hlavne 
cestou naspäť. Po šiestich dňoch stráve-
ných v Užhorode a blízkom okolí si však 
dovolíme tvrdiť, že všetko sa dá zvládnuť. 
I ten prejazd hranice a s ním súvisiace 
kontroly. Koniec - koncov, mnohí si ich 
pamätáme z nie tak dávnej minulosti aj z 
hranice s Poľskom.

  Vráťme sa však k Užhorodu. Na Ukrajine momentálne nenájdete bezpečnej-
šie mesto ako Užhorod. Od vypuknutia ruskej agresie nezažil ani jeden útok. 
Na rozdiel od miest v iných regiónoch v ňom dokonca neplatí ani nočný zákaz 
vychádzania.
  Napriek tomu vojnu cítiť aj tam. To treba otvorene povedať. Nie, nestrieľa 
sa tam, ani nebombarduje, no ten vojnový nádych cítiť. Nie vždy, nie všade, 
ale cítiť.

MINIMÁLNE O 100 000 OBYVATEĽOV VIAC 
  Užhorod mal do vojny, teda do roku 2022 asi 120 000 obyvateľov. Dnes 
má minimálne o 100 000 obyvateľov viac. Keď 
na chvíľu nazrieme do februára 2022, hneď po 
agresívnych útokoch Ruskej armády na Ukrajinu, 
to bol práve Užhorod, cez ktorý prúdili stovky tisíc 
utečencov na Slovensko a následne mnohí z nich 
ďalej, teda do bezpečia. Množstvo ľudí a najmä 
fi riem z východu Ukrajiny, ale aj z oblasti Mariupo-
ľa, Kriveho Ryhu, Odesy, Zaporožia, Dnipra a 

ďalších Ruskou armá-
dou intenzívne bom-
bardovaných miest, 
sa presunulo práve 
do Užhorodu, teda do 
relatívneho bezpečia 
Zakarpatskej Ukrajiny. 
Mesto zažilo a zažíva 
neočakávaný rozmach. My sme si to začali všímať 
hneď po tom, ako sme prešli slovensko-ukrajinský 
hraničný priechod vo Vyšnom Nemeckom. 
  Slovenská pasová a colná kontrola pomerne 
rýchla, otázka colníčky, koľko litrov benzínu máme 
v nádrži, vyžaduje znalosť technických parametrov 
auta, no a potom už ukrajinský pohraničiar, ktorý 
na lístok napíše ešpézetku vášho auta a počet 
osôb v ňom sa vezúcich. Práve na tento papierik si 

treba dať poriadny pozor. Po následnej pasovej a colnej kontrole, pomerne 
rýchlej, keď ukazujete cestovné pasy, je na konci ďalší pohraničiar. Ten si od 
vás spomínaný papierik vypýta, otvorí vám závoru a ste na Ukrajine. Trvalo 
dvadsať minút, kým sme prešli hranicu. 
  Od tabule Užhorod, ktorá je hneď za hraničným priechodom, sú rozdiely v 
porovnaní s našou ostatnou návštevou tohto mesta v roku 2018, skutočne 
viditeľné.

VÝSTAVBA V UŽHORODE 
NAPREDUJE

  Výstavba nových mimoriadne 
moderných domov, resp. deve-
loperských projektov s klinikou, 
reštauráciou, kaviarňou, fitness, 
bazénom, obchodmi a podobne v 
tesnej blízkosti štátnej hranice so 
Slovenskom napovedá, že bohatí 
ľudia v prípade eskalácie napätia 
a zvýšenia nebezpečenstva na 
Ukrajine, chcú mať do Európskej 
únie čo najbližšie. 
  Samozrejme, aj v Užhorode je 
vidieť okrem väčšiny áut bežnej 
strednej triedy a áut, na ktoré si 
pamätáme z čias socializmu, veľmi 
veľa luxusných vozidiel, ktoré istot-
ne nevlastnia bežní ľudia. Nech vás 
to neprekvapí, ale čierne, zatemne-
né okná na ukrajinských autách a 
nielen na tých luxusných, sú úplne 
bežné a nielen na zadných oknách. 
Úplne bežné sú čierne aj sklá vodiča 
či spolujazdca, ale aj čelné sklá. Na 
Ukrajine je to dovolené.
  Užhorod žije, no aj tu je na každom kroku cítiť vojnu. Len treba byť možno 
o čosi viac vnímavý a vyhodnocovať aj to, čo si možno bežný turista prav-
depodobne ani nevšimne. Obchody, reštaurácie, kaviarne, cukrárne či rôzne 
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Navštívili sme ukrajinský Užhorod - ako to tam vyzerá, 
ako cítiť vojnu, aký je tam život, čo ponúka mesto a okolie?
prevádzky poskytujúce služby sú riadne otvorené a nič na ich fungovaní 
nemenia ani odstávky dodávok elektrickej energie. S tými sa totiž potýkajú na 
celom území Ukrajiny a ani Užhorod nie je výnimkou. Ukrajinci či Ukrajinky, s 
ktorými sme sa zhovárali, nám totiž vysvetlili, že boli dni či týždne, keď nemali 
elektrinu desať, dvanásť i šestnásť hodín denne. 

  Aktuálne, počas nášho pobytu v Užhorode, to boli trojhodinové výpadky. 
Samozrejme, v jednotlivých častiach mesta v rozličných časoch. Niekde od 
dvanástej do tretej poobede, inde zas od tretej do šiestej večer. Pri návšte-

ve žiadneho obchodu, reštaurácie 
či akejkoľvek inej prevádzky to však 
nepocítite. Akurát tak počujete zvuk 
generátorov, elektrických centrál, ktoré 
sú všade na uliciach, pred každou pre-
vádzkou. Ten zvuk nie je najpríjemnejší 
a áno, keďže viete, že na opačnom 
konci Ukrajiny je vojnový konfl ikt, pripo-
menie vám, že to s tým súvisí. Podobne 
ako napríklad moment, keď si v uliciach 
Užhorodu všimnete, že je tam nejako 
omnoho viac žien, než mužov. 
 Samozrejme, z úplne prozaického 
dôvodu... no treba otvorene povedať, 
že pri pohľade na mnohých mužov si 
tiež môžete klásť otázku, ako to, že 
nebojujú? Lenže nie každý muž môže 
či musí bojovať, mnohí pracujú v dôle-
žitých podnikoch ši inštitúciách, mnohí 
študujú, mnohí ešte neboli mobilizo-
vaní či povolaní na front a áno, mnohí 
proste majú nejakú výnimku... Nebolo 
a ani nie je našou úlohou hodnotiť to, 
len konštatujeme, tak ako aj to, že v 
uliciach Užhorodu zbadáte množstvo 

mimoriadne upravených mladých žien, ale aj žien s deťmi či osamelých žien, 
ktorých zrak smeruje k zemi. 
  Výraz ich tvárí je smutný, oblečené v čiernom, čo evokuje, že ich spojitosť 
s tým, čo sa deje v inej časti Ukrajiny, je viac než bližšia. 
  Žiaľ, veľmi smutná... Áno, vojna je alebo cítiť ju na území celej Ukrajiny. 

Aj keď sa priamo v danom meste 
v aktuálnom čase, či v prípade 
Užhorodu, ešte nikdy nebojovalo. 
Pripúšťame, že i v nás sa občas 
miešali pocity, no taká je doba, taký 
je svet, taký je život...

ČO V UŹHORODE ROBIŤ?
  To, čo však našincov možno zau-
jíma najviac, je to, čo v Užhorode 
robiť. Ako sme už uviedli, všetko 
funguje. Nepočuť tak hudbu z 
reštaurácií či z kaviarní, ako sme 
možno zvyknutí, no slušne sa uby-
tujete, slušne sa najete, či vypijete i 
slušne nakúpite. Za jedno euro do-
stanete v zmenárňach, ktorých je v 
Užhorode viac než dosť, 45 ukra-
jinských hrivien. Našu štvorčlennú 

skupinu vyšiel bežný obed so štyrmi 
polievkami, štyrmi hlavnými jedlami 
a štyrmi nápojmi na 25, 28, 32, ale i 
56 eur. Ponuka reštaurácií je veľmi 
bohatá a rovnako aj cenové roz-
pätie ponúkaných jedál a nápojov. 
Otvorene treba napísať, že všetko 
je v užhorodských reštauráciách 
lacnejšie než u nás. Spomínaný 
56-eurový účet sme platili za štyri 
hlavné jedlá, štyri, dovolíme si 
tvrdiť, priam luxusné dezerty a štyri 
alko a nealko nápoje v reštaurácii 
na taliansky štýl v hoteli na začiatku 
Užhorodu, ktorý postavili a otvorili 
len vlani v júni a hneď sa stal mi-
moriadne vyhľadávaným miestom 
spolu s dvomi reštauráciami.

TALIANSKA MÓDA, 
AJ DOMÁCA UKRAJINSKÁ

  V uliciach Užhorodu inak prevlá-
dajú lekárne a obchody, prevažne s dámskym oblečením. Takmer výlučne 
talianska móda, ale aj domáca ukrajinská. Ceny často pomerne výrazne 
lacnejšie než u nás, často sa však cena rovná ponúkanej kvalite, keďže o 
jedinečnosti módnych kúskov, ktoré v užhorodských butikoch nájdete, nemôže 
niekto pochybovať. V centre Užhorodu, ktoré je pomerne rozsiahle, vyrástli aj 
nové obchodné centrá. Sú síce menšie, než na aké sme zvyknutí z Prešova, 
Košíc, či zo susedného Poľska, no obchody s oblečením, aké poznáme od 
nás, nájdeme aj v Užhorode.
  Mnohí našinci z Užhorodu poznajú hlavne veľké trhovisko. Dnes je tam 
o poznanie smutnejšie, tichšie, hoci škála ponúkaného tovaru sa vôbec 
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nezmenila, len otvorených stánkov je omnoho menej a o poznanie menej 
je aj nakupujúcich. Mimochodom, toto najväčšie užhorodské trhovisko je na 
okraji mesta, v samotnom centre nájdete hneď niekoľko menších trhovísk, 
či skôr bazárov, no zväčša s ponukou ovocia, zeleniny, mäsa či mäsových 
výrobkov, potravín i sladkostí... Inak, viac-menej je jedno, či sladkosti pre 
blízkych kúpite na spomínaných 
bazároch alebo v bežných potra-
vinách či supermarketoch. Ceny 
sú zhruba rovnaké, v porovnaní 
s tými, ktoré pýtajú za cukrovinky 
trebárs Ukrajinky pri svidníckej 
nemocnici, o čosi nižšie.
  My sme na Ukrajine strávili 
šesť dní. Prvé štyri dni priamo v 
Užhorode, piaty deň na termál-
nom kúpalisku asi 70 kilometrov 

od Užhorodu a potom ešte 
jeden deň znovu v Užho-
rode. S výnimkou cesty za 
termálnymi bazénmi sme 
po Užhorode využívali ta-
xíky, lepšie povedané Bolt. 
Stačí si stiahnuť aplikáciu a 

bez problémov si objednáte auto, ktoré vás odvezie, kam len chcete. Nikdy 
sme v prepočte neplatili viac, než tri eurá. Keď už spomíname platenie, tak 
vedzte, že platba hotovosťou nie je vôbec nevyhnutná. Ak ste zvyknutí na 
platenie kartou, mobilom, či hodinkami, žiaden problém. Platobné terminály 
majú v Užhorode naozaj všade. A keď píšeme všade, tak vedzte, že naozaj 
všade. Aj na trhovisku. Ľudia vyznávajúci klasické papierové bankovky však 
o nič neprichádzajú, platba nimi je rovnako rozšírená.

UŽHOROD NIE JE LEN O NÁKUPOCH
  Užhorod nie je len o nákupoch, je aj o relaxe. Ak chcete wellnes, žiaden 
problém, ak chcete hrať tenis, takisto žiaden problém. Stačí si kliknúť na 
booking.com a vyberiete si ubytovanie podľa vlastného gusta. My sme volili 
už spomínaný hotel, o ktorého úrovni a kvalite by, dovolíme si tvrdiť, nikto ne-
povedal jedno krivé slovo. Ale, ako sme už uviedli, každý si môže vybrať podľa 
svojho. Nielen hotely, ale i súkromné apartmány. Tých v uliciach Užhorodu 
v ostatnom období pribudlo veľmi veľa. A báť sa netreba ani o auto. Väčšina 
poskytovateľov ubytovania ponúka minimálne kamerami zabezpečené par-
koviská. Tých je aj v samom centre dosť, no tak ako sme už uviedli, oplatí 
sa voziť sa taxíkmi. 

  Rovnako sa však oplatí aj prejsť sa popri rieke Už, ktorá Užhorod delí na 
dve časti. Dlhočizná promenáda s alejou stromov je ideálnym miestom na 
prechádzky, obdivovať viete aj chrámy a nielen pravoslávne, ale aj gréckoka-
tolícky chrám či rímskokatolícky kostol. Užhorodský zámok ponúka výstavné 
expozície i pekné výhľady na mesto, v ktorom sa život nezastavil. Napokon, 
zrejme ani nemôže, ľudia totiž musia žiť a raz snáď, ako sa zvykne hovorievať, 
bude dobre. Výlet, čo i len jednodňový do Užhorodu vrelo odporúčame. Zvlášť, 
ak pri ceste späť prejazd cez hraničný priechod zvládnete za dve hodiny, ako 
sa to podarilo nám. 
  Ukrajinské bezpečnostné a kontrolné orgány sú, prirodzene, benevolentnej-
šie. Veď predsa od nich odchádzate a čo ste si kúpili, je len dobré. Slovenské 
kontrolné orgány sú však prísnejšie, no presne v zmysle colných či pasových 
pravidiel. Ako píšeme v úvode, Slovensko je členom Európskej únie i Schen-
genského priestoru a dovoz tovaru z Ukrajiny, ako krajiny mimo európskeho 
priestoru, má presné pravidlá. S tým súvisia aj kontroly dovážaného tovaru. 
Na osobu dve krabičky cigariet, liter tvrdého alkoholu - to je len limit dvoch 
základných produktov, ktoré si z Ukrajiny mnohí zvykli dovážať. Lepšie však 
bude, ak si to všetko pred cestou na Ukrajinu naštudujte na stránkach Fi-
nančnej správy. No a tie spomínané dve hodiny, ktoré nám trval prejazd cez 
hranicu, je podľa skúsenejších cestovateľov veľmi dobrý čas. Potom už len 
dve hodiny a ste doma, vo Svidníku či v okolí.

TERMÁLNE KÚPALISKO KOSINO
  A už len jeden tip - termálne kúpalisko, ktoré sme navštívili my, je Kosino. 
Nájdete ho na internete a my len doplníme, že ceny sú prijateľné. V porovnaní 
s veľkými slovenskými termálnymi kúpaliskami omnoho nižšie. Zvlášť, ak v 
cene je aj obrovský a novučičký aquapark s tobogánmi. Práve cestou na toto 
termálne kúpalisko sme natrafi li na kontrolné stanovisko ukrajinskej armády. 
Bolo to v smere ku ukrajinsko-maďarským hraniciam a vojaci len požiadali o 
otvorenie batožinového priestoru a zaželali šťastnú cestu.
  Užhorod a celá Zakarpatská oblasť Ukrajiny toho ponúka veľa. Asi trikrát 
sme síce v noci počuli sirény, no nič sa nedialo, nikto neutekal do úkrytov. 
Znamenali totiž potenciálne všeobecné ohrozenie Ukrajiny a domáci si už na 
to zvykli. Žiť však musia a od frontu sú predsa len minimálne v Užhorode a 
celej Zakarpatskej oblasti pozdĺž hranice so Slovenskom, poriadne ďaleko...
Napokon, ako v úvode spomíname, že neuvidíš - neuveríš, na záver dodá-
vame, že nevyskúšaš - nevieš. 

(ps)
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  Z Giraltoviec prišla minulý týždeň veľmi smutná správa. V 
uplynulú stredu 31. júla vo veku 63 rokov zomrel bývalý dlho-
ročný primátor tohto mesta Ján Rubis. Po dlhej a ťažkej chorobe 
naposledy vydýchol v bardejovskej nemocnici.

Vo veku 63 rokov zomrel bývalý dlhoročný primátor Giraltoviec Ján Rubis 

  Na čele mesta Giraltovce stál vyše dve desaťročia. Primátorom bol až do 
ostatných volieb v roku 2022, keď sa už o funkciu neuchádzal. V uplynulú 
stredu, v posledný júlový deň, srdce Jána Rubisa dotĺklo navždy.
  „Ján Rubis stál na čele mesta Giraltovce viac ako 20 rokov. Počas jeho 
pôsobenia, v rokoch 1999 - 2022, prešlo mesto výraznou premenou. Jeho 
vízia, nasadenie a neúnavné úsilie priniesli do života mesta množstvo 
pozitívnych zmien a zlepšení,“ napísalo na svojom ofi ciálnom facebookovom 
profi le mesto Giraltovce.
  Sústrasť príbuzným Jána Rubisa vyjadril aj jeho nástupca, súčasný giraltovský 
primátor Pavol Tchurík, Združenie miest a obcí Slovenska a ďalšie samosprá-
vy. Slová sústrasti napísal napríklad aj súčasný štátny tajomník Ministerstva 
investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR Michal Kaliňák. 

  „Janko, kamarát, bolo mi cťou ťa 
poznať, každé stretnutie, každý tele-
fonát s tebou bol pre mňa príjemný a 
zaujímavý. 
  Pani manželke aj synom vyjadrujem 
úprimnú sústrasť a želám veľa síl 
v ťažkých chvíľach. Tebe za všetko 
ďakujem a síce ostávaš už iba v 
spomienkach, ale v tých najkrajších,“ 
napísal Michal Kaliňák.
  O rokoch spoločných aktivít, práce a 
krásneho priateľstva s Jánom Rubisom 
písal na Facebooku krajský poslanec za 
okres Svidník Ján Vook.
  „Priateľský úsmev, nekonečná ener-
gia, dravosť, obetavosť a schopnosť 
ľudí spájať, to bol Janko. Pre mňa bol 
veľkým vzorom a inšpiráciou. 
   Veľký človek s veľkým srdcom a 
veľkou chuťou žiť, ktorý do posled-
ného dňa rozdával lásku a dobrú 

energiu. Veľa sa toho vďaka tebe, Janko, v Giraltovciach spravilo, za 
veľa vecami si stál ty a vďaka tebe sú dnes Giraltovce také, aké sú,“ 
napísal na Facebooku Ján Vook, ktorý s Jánom Rubisom v minulosti úzko 
spolupracoval, no hlavne ich spájalo osobné a rodinné priateľstvo. „Janko, 
ďakujem za priateľstvo, množstvo vzácneho času, ktorý som  mohol s 
tebou stráviť. Mnohému som sa priučil, veľa sme toho spolu preskákali 
a zažili, budeš mi veľmi chýbať. Odpočívaj v pokoji, Janko!“ 
  Zosnulý Ján Rubis sa komunálnej politike venoval dlhé roky. Bol členom 
strany Smer-SD. Bol predsedom regionálneho Združenia miest a obcí pod 
Duklou a koordinátor petície za urýchlené začatie výstavby rýchlostnej ko-
munikácie R4 Prešov - Vyšný Komárnik v tzv. červenom variante, ktorá by 
mala odľahčiť úzke cesty od kamiónovej dopravy. Bojoval tiež za zachovanie 
gynekologicko-pôrodníckeho oddelenia vo svidníckej nemocnici. 

  Hlavné pole jeho pôsobenia bolo 
mesto. Podľa slov Giraltovčanov bol 
človekom, ktorý sa snažil hľadať čo 
najlepšie riešenia a plniť sľuby.
  „Ján Rubis vynikal veľmi pria-
teľskou povahou, optimizmom a 
nefalšovaným záujmom o ľudí a sa-
motné mesto, ale aj pracovitosťou a 
neskonalou húževnatosťou. Miloval 
ľudí, miloval Giraltovce,“ napísalo 
mesto Giraltovce na svojom ofi ciálnom 
facebookovom profi le.
  Ján Rubis sa narodil 4. apríla 1961 
v obci Železník v okrese Svidník. 
Maturoval v roku 1980 na svidníckom 
gymnáziu. Inžiniersky titul získal na 
Univerzite Mateja Bela v Banskej Bys-
trici v odbore ekonomika nevýrobnej 
sféry. Neskôr si vzdelanie rozšíril o 
politológiu na Prešovskej univerzite.
   Svoju profesijnú dráhu začal v roku 
1984 ako tajomník Miestneho národné-
ho výboru v Mičakovciach. V roku 1991 nastúpil na Obvodný úrad miestnej 
štátnej správy Giraltovce, odbor civilnej ochrany, neskorší Okresný úrad 
Svidník, odbor civilnej ochrany a krízového riadenia. 
  Zotrval tam až do svojho zvolenia za primátora Giraltoviec v roku 1999. Jeho 
primátorskú kariéru sme už opísali, stál pri všetkých zlomových momentoch 
v histórii  mesta Giraltovce i celého okresu Svidník. 
  Naposledy sa na verejnosti ukázal na oslavách storočnice giraltovských 
dobrovoľných hasičov začiatkom júla.
  Posledná rozlúčka so zosnulým bývalým dlhoročným primátorom mesta 
Giraltovce Jánom Rubisom sa konala v sobotu 3. augusta o 15. hodine v 
Dome smútku v Giraltovciach.                                      Česť jeho pamiatke! 

(pn, ps)
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  Ďalšie príjemné stretnutie absolventov I. Základnej školy na Komenského 
ulici vo Svidníku. Uskutočnilo sa nedávno, a to po rovných 45-tich rokoch. 
Hlavným organizátorom stretnutia absolventov tejto najstaršej svidníckej školy 
bol Ján Vaňušanik, ktorému síce bolo ľúto, že poniektorí spolužiaci neprišli, 
no prevládala spokojnosť.
   „Prišla aj jedna spolužiačka, ktorá žije v Spojených štátoch americ-
kých,“ povedal Ján Vanušanik, podľa ktorého navštívili aj svojho triedneho 
učiteľa Makaru a spoločné posedenie mali v priestoroch svidníckeho Hotela 
Slávia. „Bolo to veľmi príjemné stretnutie a všetci sme sa tešili, že sme 
sa takto mohli stretnúť,“ dodal ešte Ján Vaňušanik.                              (ps)

  Stropkovská samospráva nedávno dokončila novostavbu 
22-bytového domu na ulici Hrnčiarskej. V rámci investičnej 
výstavby ide o jeden z najvýznamnejších a fi nančne najnároč-
nejších projektov uplynulých rokov. 

V Stropkove odovzdali 22 nových mestských bytov

  Nové nájomné byty boli v týchto dňoch pridelené záujemcom z mesta i 
okresu Stropkov. Proces prideľovania mala na starosti Komisia pre sociálne 
veci, zdravotníctvo a bývanie pôsobiaca pri mestskom zastupiteľstve. „V 
rámci komplexnej bytovej výstavby sme v uplynulom období registrovali 
isté rezervy. Posledné nájomné byty sme v meste odovzdávali  takmer 
pred desiatimi rokmi, kedy sme odkúpili od stavebníka dve 15-bytové 
jednotky na ulici Ciolkovského. Som preto veľmi rád, že po niečo vyše 
roku výstavby odovzdávame novým nájomníkom kvalitne dokončené 
dielo v príjemnej lokalite,“ povedal primátor Stropkova Ondrej Brendza. 
  Nová bytovka sa nachádza na sídlisku Mier, v lokalite vnútroblokového 
priestoru, ktorý mesto komplexne zrekonštruovalo v minulom roku. V okolí 
nového domu stoja bytovky z polovice osemdesiatych rokov minulého storočia, 
hneď oproti je zrekonštruovaná materská škola. „Noví nájomníci tak nájdu 
domov v atraktívnej lokalite s kvalitnou občianskou vybavenosťou. 
Ešte doplním, že v osempodlažnom dome sa nachádza sedem troj a 
jednoizbových bytov a osem dvojizbových, z toho jeden bezbariérový. 
K bytovke patrí aj 33 nových parkovacích miest,“ dodal primátor. 
  V rámci bytovej výstavby má samospráva na najbližšie obdobie pripravené 
aj ďalšie projekty. V tomto roku mesto požiadalo o prostriedky zo Štátneho 
fondu rozvoja bývania na odkúpenie už dokončenej 14-bytovej jednotky na ulici 
Chotčanskej od súkromného investora. V realizácii je aj projektová príprava 
rekonštrukcie a prestavby obchodného domu Mier na rezidenčné centrum s 
obchodnými prevádzkami a 30 bytmi. 

  Celkové náklady na výstavbu novej bytovky s technickou vybavenosťou 
presiahli dva milióny eur. Úver zo Štátneho fondu rozvoja bývania tvoril 1,22 
mil. eur, dotácia na technickú vybavenosť z ministerstva dopravy predstavo-
vala viac ako 500 tis. eur a zvyšných 340 tis. si mesto požičalo z komerčnej 
banky. Zhotoviteľom stavby bola prešovská spoločnosť PEhAES, a.s. Noví 
nájomníci sa do svojich bytov začnú sťahovať v auguste. 

Peter Novák, hovorca mesta Stropkov 

Stretli sa po 45-tich rokoch

  Jakub Berík sa narodil vo Svidníku, kde aj študoval na Škole 
umeleckého priemyslu. V roku 2023 ukončil štúdium v odbore 
reklamná tvorba. Momentálne študuje na Univerzite Konštantína 
Filozofa v Nitre odbor Učiteľstvo výtvarného umenia, anglického 
jazyka a literatúry. 

Sprístupnili výstavu Jakuba Beríka pod názvom Chop sa dňa, chop sa momentu
  Touto výstavou by chcel priblížiť tvorbu, v ktorej sa venuje popri kresbe a 
maľbe aj fotografi i. Názvom výstavy „Seize the day, seize the moment“ - (Chop 
sa dňa, chop sa momentu) chce povedať to, čo v danom momente cítil, pre-
žíval a zachytil to v 
okamihu na plátno, 
papier a fotoapará-
tom. Tvorí expre-
sívnym a dynamic-
kým štýlom, kde 
vrstvy prekrýva a 
expresívne pridáva 
farbu na plátno.
  Pri fotografi i vyu-
žíva dvojitú expo-
zíciu a vrstvenie 
fotiek, kde sa hrá s ich priesvitnosťou a dotvára tam nový dej pomocou 
spájania dvoch fotiek. Okrem digitálnej fotografi e sa autor venuje aj fotke na 
kinofi lm, na ktorý autor tvorí klasickým spôsobom. Od fi lmu očakáva výsledok, 
ktorý zachytáva moment a okamih danej situácie s pridanou hodnotou zrna 
na kinofi lme. 
  Táto výstava je sprístupnená verejnosti od 25. júla do 25. augusta 2024 v 
priestoroch Podduklianskeho osvetového strediska vo Svidníku.  

Katarína Grúsová, POS vo Svidníku 
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Úradná správa č. 2 zo dňa 29. júla 2024

  Na kvalitne obsadenom 33. ročníku futbalového turnaja Memoriálu Alojza 
Lehockého sme sa nestratili a ako papierový outsider bez straty bodu sa nám 
podarilo vyhrať svoju skupinu a postúpiť do fi nále. 
  Chlapci porazili výber VsFZ II. ligy a domáci celok MŠK Tesla Stropkov. 
Vo fi nále si zmerali sily s ligovým Partizánom Bardejov, kde po vyrovnanom 
prvom polčase sa nakoniec prejavila kvalita prvoligistu a zaslúžené prvenstvo. 
Za najlepšieho hráča turnaja bol vyhlásený Tomáš Vaňko, ale absolutórium 
si zaslúžia všetci chlapci. Veľká vďaka patrí Jozefovi Dirgovi za podporu a 
rodičom, ktorí zabezpečili dopravu p. Majdovi a p. Kucerovej. Na záver sa 
chcem poďakovať organizátorovi turnaja MŠK Tesla Stropkov.
Výsledky: 1. FK - Výber VsFZ 2:1, góly T. Vaňko, M. Kucer, 1. FK - MŠK 
Tesla Stropkov 5:0, góly T. Vaňko 5x, Finále: 1. FK - Partizán Bardejov 0:3
Zostava: Bojkas, Frančák, Guzi, Majda, Tomko, Sivák, Slivka, Bajcura, Jakub 
Kucer, Michal Kucer, Tomáš Vaňko, Miloš Vaňko, Kuzmiak, Rogoš a Ščerba. 
Tréner: T. Vinjar.                                                                                          (tv)

Naši chlapci kategórie U15 
úctyhodne reprezentovali 1. FK 

   Štyria muži z obce Krajná Bystrá, vo veku 22 až 30 rokov, boli 
vyšetrovateľom Okresného riaditeľstva Policajného zboru vo 
Svidníku obvinení z trestného činu porušovanie domovej slo-
body spáchaného v súbehu s trestným činom krádeže.  

Objasnená krádež v obci Príkra

   Skutkov sa dopustili formou spo-
lupáchateľstva. Vyšetrovaním bolo 
preukázané, že po vzájomnej dohode 
spoločne vošli na riadne oplotený 
pozemok jedného z rodinných domov, 
v obci Príkra.  Vykopli uzamknuté 
vchodové dvere domu a vstúpili dnu. 
Dom prehľadali a odniesli si vŕtačky, 
kufrík s ručným náradím, rôzne veci 
z kuchyne, potraviny, televízor, ďale-
kohľad, bazén, mobilný telefón ako aj 
mnohé iné veci.   

Jeden z obvinených sa tohto konania 
dopustil napriek tomu, že bol už za 
taký čin v predchádzajúcich dvad-
siatich štyroch mesiacoch odsúdený 
okresným súdom. Traja z mužov, vo 
veku 22, 22 a 26 rokov sa do domu 
neskôr ešte raz vrátili, cez  poškodené 
vchodové dvere vstúpili dnu a tento 
krát si odniesli posteľnú plachtu,  re-
produktor, fi nančnú hotovosť i šperky 
zo žltého kovu. Obvinení muži sú 
stíhaní na slobode.                   (krpz)

SEKRETARIÁT:                 
  Oznamuje FK OOFZ Svidník, že výsledky, tabuľky, úradné správy, ŽK, ČK, 
strelcov gólov, rozpis zápasov a tlačiva OOFZ nájdu na stránke: https://www.
facebook.com/profi le.php?id=100083023968073 a na www.futbalnet.sk
   Upozorňuje kluby na čerpanie príspevkov podľa § 69 ods. 4 písm. a) a písm. 
b) zákona č. 440/2015 Z. z. o športe tzv. kredity pre mládež.
VV OOFZ Svidník na základe odstúpenia OŠK MIňovce zo 7. ligy dospelých 
a požiadaviek klubov OOFZ, rozhodol o novom vylosovaní súťaže 7. ligy 
dospelých s počtom 12 mužstiev a začiatkom súťaže 11.8.2024

1. KOLO - NEDEĽA 11. AUGUSTA O 17.00 HOD.: 
   TJ Radomka Radoma - TJ Družstevník Stročín (10.8. o 17.00 hod.), OŠK 
Mestisko - ŠK ORLÍK, TJ Družstevník Rovné - FO Sokol Sitníky, TJ Topľan 
Lúka - MFK Slovan Giraltovce, TJ Družstevník Kuková - ŠK Ondava Tisinec, 
ŠK Chotča - TJ TOPĽAN Kalnište. 
   Úradná správa OOFZ uverejnená v okresných týždenníkoch má informatívny 
charakter a nemusí obsahovať všetky informácie. Kompletná a záväzná je 
Úradná správa OOFZ zverejňovaná na stránke: www.svidnik.obfz.futbalo-
vekluby.sk                                                                                OOFZ Svidník

   Futbalisti 1. FK Svidník, ktorí v uplynulej sezóne vypadli z 
najvyššej regionálnej futbalovej súťaže v réžii SFZ - III. ligy 
Východ, majú za sebou už tri zápasy v Majstrovstvách regiónu 
- IV. liga Východ. 

   V prvom kole v nedeľu 28. júla sa predstavili na domácej pôde.
1. FK SVIDNÍK - ŠK ZÁHRADNÉ 0:5 (0:2)

   Zostava Svidníka: Stanislav Chukhra - Zdenko Haluška (29. Matúš Fedák), 
Peter Šimco, Tomáš Minčák, Matej Makara, Dominik Macko, Vasyl Hoponko, 
Timotej Repka, Tibor Rogoš (50. Slavomír Haluška, 81. Mário Chovanec), 
Tobias Frederik Cina (81. Filip Cuprišin), Samuel Martiček. Tréner: Ladislav 
Oravec.
   V druhom kole v stredu 31. júla hrali tiež na domácom trávniku. 

1. FK SVIDNÍK – MFK ROŽŇAVA 1:4 (1:1) 
   Hostia viedli od 11. minúty, no v 14. minúte vyrovnal domáci Okorie John 
Orji. Po zmene strán však Rožňavčania v 52., 74. a v 85. minúte pridali tri 
góly a zaslúžene zvíťazili. 
   Zostava Svidníka: Chukhra - Šimco, M. Makara, Macko (79. Chovanec), 

Majstrovstvá regiónu - IV. liga Východ
Hoponko, Repka, Rogoš (45.+1 Aldahír Jiménez Yánez), Okorie John Orji, 
Cina (74. Fedák), Baran (65. Kočiš), Martiček. 
   No a v uplynulú sobotu 3. augusta sa svidnícki futbalisti predstavili v Medzeve. 

MFK SPARTAK MEDZEV - 1. FK SVIDNÍK 3:1 (1:0)
   Po prvom polčase domáci viedli len o gól, no v tom druhom pridali ďalšie 
dva góly. Svidníčania zásluhou Rogoša v 76. minúte už len korigovali na 
konečný stav. 
   Zostava Svidníka: Chukhra – Šimco, M. Makara, Hoponko, Repka, Okorie 
John Orji, Baran, Cina (65. Rogoš), Aldahir Jiménez Yánez (65. Z. Haluška), 
Fedák (87. S. Haluška), Kočiš (56. Konár).  
   Najbližšiu nedeľu 11. augusta hrajú svidnícki štvrtoligoví futbalisti na do-
mácom ihrisku. Od 16.30 hod. nastúpia proti Kežmarku.                        (pn)

   Na nedávnej Riadnej konferencii 
Ondavského oblastného futbalového 
zväzu vo Svidníku (OOFZ) a Aktíve 
ŠTK boli ocenení ďakovnou plaketou 
za rozvoj futbalu v OOFZ jubilanti Ján 
Viravec (na fotografi i) pri príležitosti 
životného jubilea 50 rokov a Alojz 
Špak pri príležitosti  životného jubilea 
60 rokov.

Ocenení jubilanti
   Ocenenia obom jubi-
lantov v mene futbalovej 
obce okresov Svidník a 
Stropkov  im odovzdal  
predseda Ondavského 
obladtného futbalového 
zävzu so sídlom vo Svid-
níku Ondrej Brendza a 
poprial im halvne pevné 
zdravie a veľa vytrvalosti 
vo futbalovom hnutí nášho 
regiónu.                   (oofz)
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    SPOMIENKA
Odišiel cestou, ktorou ide každý sám. 

Len brána spomienok ostala dokorán...
Ten, kto Ťa poznal, si spomenie

a ten, čo Ťa mal rád, nikdy nezabudne... 

8. augusta 2024 uplynie 18 rokov, odkedy nás 
navždy opustil náš drahý otec, dedko a pradedko

JAROSLAV JEVÍK Z KRAJNEJ POĽANY

  Všetci, ktorí ste ho poznali, venujte mu spolu s 
nami tichú spomienku.
S láskou a úctou spomínajú dcéra Eva s rodinou   

  Začiatkom letných prázdnin v Stropkove naplno rozbehli roz-
siahlu rekonštrukciu budovy Základnej umeleckej školy Františ-
ka Veselého. Stavba z roku 1972 bola takpovediac v pôvodnom 
stave a s výnimkou výmeny plastových okien spred 10 rokov 
tam bol badateľný investičný dlh. 

V Stropkove začali rozsiahlu rekonštrukciu základnej umeleckej školy

  Po novom bude stropkovská ZUŠ-ka, ktorú navštevuje takmer päťsto detí, 
sídliť v energeticky úspornej budove spĺňajúcej súčasné štandardy zelenej 
ekonomiky. „Hlavným cieľom projektu je zníženie energetickej náročnosti 
tejto vyše 50-ročnej budovy. Rozdelený je na viacero aktivít, ktorými 
požadované kritériá naplníme. V prvom rade bude kompletne zateplená 
fasáda a strecha budovy a inštalované budú nové okná s izolačným 
trojsklom. 
  V rámci Stropkova je projekt určitým spôsobom inovatívny v tom, že 
tam budeme mať inštalovanú prvú zelenú vegetačnú strechu s fotovol-
tickým systémom za účelom výroby elektriny pre vlastnú spotrebu. Tým 
dôjde k výraznému šetreniu na energiách,“ vysvetlil primátor Stropkova 
Ondrej Brendza. 

  Okrem toho budú v celom objekte vymenené nové LED svietidlá, pre zefek-
tívnenie vetrania inštalujú rekuperačné jednotky a novinkou bude aj moder-
ná tieniaca technika. „Veľkým prínosom bude výmena vykurovacieho 
systému i samotného zdroja tepla. Vďaka novým technológiám dôjde 
k výraznej priestorovej úspore a na mieste pôvodnej kotolne budeme 
môcť vytvoriť nové učebne. V tejto časti budovy sa navyše výrazne zvýši 
tepelný komfort, keďže projekt ráta aj s rozsiahlymi sanačnými prácami 
základov budovy a podláh,“ dodal primátor. 
  Po ukončení projektu ráta samospráva so znížením spotreby primárnej ener-
gie o vyše 77 %. Celková výška investície presiahne 725 tisíc eur, oprávnené 
výdavky projektu fi nancované z prostriedkov mechanizmu Plánu obnovy a 
odolnosti SR predstavujú 656 tisíc eur, zvyšných 69 tisíc tvoria vlastné pros-
triedky mesta. Stavebné práce sú naplánované do konca júna budúceho roka. 

Peter Novák, 
hovorca mesta Stropkov

    SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE
Oči sa slzami zaliali, 
srdcia stískal bôľ,

keď sme Ti navždy dávali zbohom.
Dotĺklo srdce, utíchol hlas, 
tak veľmi si nás mál rád. 

S hlbokým zármutkom a žiaľom oznamujeme, 
že nás 25. júla 2024 navždy opustil náš drahý 

manžel, otec, dedko, švagor, strýko, 
ujo, príbuzný a kamarát

PETER GULA
  Ďakujeme všetkým, ktorí sa s ním prišli rozlúčiť, za prejavy sústrasti a 
kvetinové dary.
  S láskou a úctou manželka Mária, dcéry s rodinami, vnúčatá, švagriné 
s rodinami, a ostatná smútiaca rodina     

  Poverený príslušník Obvodného oddelenia Policajného zboru v Stropkove 
vzniesol obvinenie 52 ročnému mužovi z trestného činu porušovanie domovej 
slobody spáchaného v súbehu s trestným činom krádeže. V obci Duplín mal 
obvinený muž vojsť do neuzamknutého priestoru v objekte fi rmy, odkiaľ z 
neuzamknutej skrine vzal  fi nančnú hotovosť vo výške 3 200 eur. Ku skutku 
došlo začiatkom marca tohto roku.                                                         (krpz) 

Objasnili zlodeja peňazí 
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SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA  

MacLEAN, Sarah: Vojvoda a kráľovná. 
Bratislava, Ikar 2024. 348 s.
  Grace Condryová celý život utekala pred minulos-
ťou. Pred rokmi ju zradila jej jediná láska, vyrastala 
na ulici a dnes je z nej kráľovná odvrátenej strany 
Londýna. Grace je bystrá a nebojácna, vďaka tomu 
sa ubráni pred každým nepriateľom. Nečakane 
sa však objaví muž, ktorého kedysi milovala, a 
karta sa obráti. Cieľavedomý a bezohľadný Ewan, 
vojvoda z Marwicku, strávil desaťročie hľadaním 
krásnej Grace. Pre dávnu hru ju možno navždy 
stratil, ale je odhodlaný podstúpiť čokoľvek, aby si 
opäť získal jej srdce... a urobil z nej vojvodkyňu. 
No zmierenie je to posledné, po čom mladá žena 
túži. Nedokáže odpustiť krivdu a prisahá, že sa 
pomstí. Znamená to však, že sa musí držať v jeho 
spoločnosti. Čoskoro sa tak jej úhlavným nepriateľom stane niečo celkom iné.

REPIN, Illia Juchimovyč (5.8.1844-29.9.1930)
  Bol ukrajinský maliar a sochár, významný predstaviteľ realistického prúdu v 
ukrajinskom výtvarnom umení, jeden z čelných zástupcov združenia peredviž-
nikov. Pochádzal zo štvordetnej rodiny (mal jednu sestru a dvoch bratov) z 
mesta Čuhujev v niekdajšej Charkovskej gubernii. Jeho otec ako vojak bol 
často odvelený mimo domova a tak najväčší podiel na výchove mladého Iľju 
mala jeho matka. Už od detstva sa uňho prejavovalo mimoriadne umelecké 
nadanie. V novembri 1863 prišiel do Petrohradu a po úspešných skúškach 
sa v januári nasledujúceho roku na nasledujúcich osem rokov stal riadnym 
poslucháčom petrohradskej Výtvarnej akadémie. Spomedzi ruských maliarov 
19. storočia sa žiaden netešil za svojho života toľkej slávy ako I. J. Repin. 
Repin nesmierne prenikavo vnímal život, jeho mnohoraké podoby, sociálne 
protiklady ale aj jeho duchovný rozmer. Ako jeden z mála ruských maliarov 
vedel dokonale vystihnúť podstatu „duše“ prostého ruského človeka. Jeho 
portrétne diela, námetovo i obsahovo veľmi mnohotvárne, patria nesporne 
medzi to najlepšie, čo vytvorilo európske umenie v tomto žánre v druhej 
polovici 19. storočia.

AIKEN, Conrad (5.8.1889-17.8.1973)
  Bol americký spisovateľ a básnik. Jeho tvorba bola silne ovplyvnená symbo-
lizmom, najmä jeho rané práce. V roku 1930 získal Pulitzerovu cenu za poéziu, 
za svoje dielo Selected Poems. Mnohé z jeho diel sa venujú psychologickým 
témam. Jeho báseň Music I Heard bola zhudobnená mnohými skladateľmi. 

Malý Gejza sa vráti zo školy:
- Čo ste robili na vyučovaní? pýta sa ho otec.

- Ále, všetko je obrátené, odpovedá
chlapček. My robíme úlohy a učitelia za to berú plat!

DETSKÁ POHOTOVOSŤ VO SVIDNÍKU FUNGUJE 
POĎĽA UPRAVENÝCH ORDINAČNÝCH HODÍN

Ordinačné hodiny platné od 1. júla 2024:
Pondelok až piatok: 16:00 - 20:00 hod.

Sobota a nedeľa: 08:00 - 20:00 hod.
Táto zmena vyplýva z novej legislatívy, ktorú schválili poslanci NR SR. 
Ďakujeme za porozumenie.       Nemocnica Penta Hospitals vo Svidníku

POZVÁNKA NA POZOROVANIE METEOROV   
  Hvezdáreň Roztoky Vás pozýva na expedíciu zameranú na pozorovanie 
meteorov. Expedícia sa uskutoční v dňoch 10. - 15. augusta 2024 v priesto-
roch hvezdárne Roztoky. Expedícia je určená pozorovateľom, amatérskym 
astronómom, študentom astronómie a všetkým záujemcom o vesmír. 
  Obsahom expedície bude pozorovanie meteorov a následné vyhodnoco-
vanie meraní.
  Prihlášky a ďalšie informácie: Hvezdáreň Roztoky, 054-75 923 20, astro-
roztoky@protonmail.ch

Z verejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia.

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 
   Utorok 6. augusta - Premenenie Pána, sviatok: 18.00 + Anna, Streda 7. 
augusta: 6.30 + Peter, Ivan, 18.00 ZBP Helena (70 rokov života), Štvrtok 8. 
augusta: 6.30 + Anna, 18.00 + Dušan, Piatok 9. augusta: 6.30 + Marta, 18.00 
ZBP Igor, Sobota 10. augusta: 8.00 + Anna, Jozef, v Nemocnici o 17.00 ZBP 
Irena, Nedeľa 11. augusta: 8.00 ZBP rod. Slotovej, 10.30 ZBP rod. Bobákovej. 

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 6. augusta: 17:00 Premenenie Pána - Za zdravie a Božie požehnanie 
pre Jána, Annu, Janu s rod. a Emíliu s rod., Streda 7. augusta: 17:00 + Karol, 
Štvrtok 8. augusta: 7:00 + Ján, Piatok 9. augusta: 17:00 Za zdravie a Božie 
požehnanie pre Dušana s rod., Sobota 10. augusta: 7:00 + Milan Šelepec (40 
dňová), Nedeľa 11. augusta: 8:00 Za farnosť, myrovanie.

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
   Utorok 6. augusta - odporúčaný sviatok, Myrovanie: 6.30 * Patrik, Mária, 
Markus csl. sv. lit., 12.00 * Štefan a Helena, 18.00 * Jozef, Božena, Jozef, 
Katarína, Terézia, Klára, Streda 7. augusta: 6.30 † Jaroslav, Mária, 18.00 † 
Helena (ročná lit.), Štvrtok 8. augusta: 12.00 † Pavol Timan (týždňová lit.), 
Tichá adorácia pred eucharistiou od 13:00, Ruženec za závislých s komunitou 
Cenacolo od 17:15, 18.00 † Mária Džuganová (panychída), Piatok 9. augusta: 
6.30 † Milan Hašek, 18.00 * Filip, Šimon, Katarína, Anatolij, Sobota 10. au-
gusta: 7.00 † Michal Kostík (panychída), Nedeľa 11. august: 7.00 Ruženec a 
1. Čas, 8.00 * Za farnosť slov. lit., 10.30 * Zuzana s rod. csl. lit., Večiereň od 
17:00, 18.00 * Magdaléna (70 rokov), Ján, Slavko, Patrik s rodinami.

OZNAMY:
   Archieparchiálna odpustová slávnosť v Šašovej - 10.-11. augusta. * V utorok 
6.8. je odporúčaný sviatok Premenenia Pána; bohoslužby sú: 6:30 csl, 12:00 
a 18:00 slov. s myrovaním  V pondelok večer je večiereň sviatku od 19:00. 

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   V nedeľu a vo sviatky o 7.30 hod. utreňa, o 9.00 hod. sv. liturgia, počas 
týždňa: pondelok, utorok o 6.00 hod. sv. liturgia -  prot. Ján Pajkoš, streda, 
štvrtok, piatok, sobota o 6.00 hod. sv. liturgia - prot. Ján Sovič, Večerné bo-
hoslužby od pondelka do soboty sa konajú o 17.00 hod. Nedeľnú večerňu 
slúžia duchovní striedavo.

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na Ul. 
Festivalovej, č. 2042. 
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Kto daroval krv? 
EXORCIZMUS

PIATOK 9. AUGUSTA O 19. HODINE 
  Hrajú: Russell Crowe, Sam 
Worthington, Ryan Simpkins
  Po tragickom incidente počas na-
táčania temného hororového fi lmu 
je do hlavnej úlohy náhle obsadený 
kontroverzný herec Anthony (Rus-
sell Crowe). Natáčanie filmu sa 
však nesie v znamení nečakaných 
komplikácií a Anthony začína pre-
javovať znepokojujúce správanie, 
ktoré vyvoláva otázky nielen o jeho 
minulosti, ale aj o samotnej podsta-
te fi lmu. Anthonyho dcéra sa snaží 
pochopiť, či jej otec opäť podľahol 
svojim starým závislostiam, alebo 
či sa počas natáčania deje niečo 
omnoho zlovestnejšie.
 
 Rok výroby: 2024, Krajina pôvo-
du: USA, horor, triler, 93 minút, 
slovenské titulky, vstupné: 6 eur 

Čo premieta Kino Dukla?
  V pondelok 22. a v stredu 24. júla prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice darovať krv 24 bezpríspevkových darcov: 
   Vladimír Palihuska (81), Martin Štefanisko (22), Alexander Kaliňák (2), Miloš 
Cipka (11), Peter Rudy (19), Peter Gula (59), Slavomíra Kaliňaková (5), Viliam 
Miňo (8), Róbert Zápotocký (14), Emília Geciová (16), Mariana Zoščáková 
(44), Róbert Paňko (24), Jakub Barančík (9), Martin Goc (66), Kamil Prusák 
(27), Rastislav Kundrát (16), Jozef Jurina (71), Jaroslava Mikulíková (7), Lívia 
Špiková (2), Bibiána Gulová (8), Ľuboš Petráš (24), Peter Biroš (37), Mária 
Volčková (45), Michal Tokár (5). 
  V pondelok 29. a v stredu 31. júla prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice darovať krv 41 bezpríspevkových darcov: 
  Katarína Rybárová (prvodarca), Marián Sidlár (12), Andrej Vook (21), Ra-
dovan Bičej (67), Šimon Dovičák (8), Vladimír Pasnišin (10), Juraj Frančak 
(6), Lucia Petriková (5), Ivana Surdeniková (8), Jakub Fedoreňko (4), Iveta 
Pavelčaková (6), Kamil Ripper (27), Slavka Simčaková (20), Ľuboš Angelovič 
(19), Andrea Angelovičová (3), Bibiána Angelovičová (9), Alexandra Dzurová 
(3), Matúš Bilančik (10), Radovan Bujdoš (prvodarca), Richard Matkobiš (pr-
vodarca), Rastislav Lišivka (6), Martin Doruľa (38), Jozef Ragan (46), Peter 
Matkobiš (47), Michal Mňahončák (75), Pavol Balasič (7), Ondrej Babjak (39), 
Peter Božik (83), Pavol Božik (9), Alena Homoľová (12), Tobiáš Tkač (11), 
Jakub Baran (2), Ľuboš Skasko (6), Timea Marusinová (9), Gabriela Brožinová 
(13), Horkovičová (19), Miloš Demský (9), Antónia Šmajdová (2), Miroslav 
Artim (33), Stanislav Dupej (1), Anton Babuščák (19). 
  V rámci Jarmočnej kvapky krvi v Stropkove v stredu 31. júla darovalo krv 
20 bezpríspekových darcov: 
  Michaela Harajdová (prvodarca), Jana Lopatová (11), Martina Maliňaková 
(14), Katarína Pšarová (4), Renáta Slivková (3), Radoslav Slivka (4), Viera 
Komišáková (9), Timea Znojová (2), Matúš Jakub (63), Zuzana Merňáková 
(3), Veronika Cinová (4), Ladislav Dubas, Erik Belina (10), Róbert Vateha (26), 
Jozef Bolek (24), Silvia Hricová (2), Samuel Bujdoš (2), Anna Mária Harajdová 
(2), Marcel Slivka (2), Miriam Križanovská (3). 

Vďaka za Váš šľachetný čin! 
Územný spolok Slovenského Červeného kríža vo Svidníku 


